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This text presents a review of the various technologies for exploitation of renewable marine energy resources. Il
exposes the solutions offered by tide and currents, swell and waves, the marine wind energy, the Ocean Thermal
Energy, the osmotic energy and specifies the various degrees of technological maturity for each solution. This new
economic activity on the littoral and coastal areas also contains indirect effects in terms of management which are
called back. The inter-tropical islands benefit from a very vast potential for the insertion of these renewable sources of
energy in their mix of energy production. Although the exploitation of these energies is not still the object of a
programming in New Caledonia, an overview of the specificities of the country allows to think that certain medium term
solutions will be possible., Ce texte présente une revue des différentes technologies d’exploitation des ressources
énergétiques qui peuvent être tirées de la mer. On expose ainsi les solutions offertes par la marée et les courants, la
houle et les vagues, l’éolien marin, l’énergie thermique des mers, l’énergie osmotique et on précise les degrés de

maturité technologique très échelonnés de chaque solution. Cette nouvelle activité économique sur l’espace littoral et côtier comporte également
des effets indirects en termes d’aménagement qui sont rappelés. Les îles inter-tropicales bénéficient d’un très vaste potentiel pour l’insertion de
ces EMR dans leur mix de production énergétique. Bien que l’exploitation de ces énergies ne fasse pas encore l’objet d’une programmation en
Nouvelle-Calédonie, un rappel des spécificités du pays permet de penser que certaines solutions seront envisageables à moyen terme.
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